



## ADR Perspectives Perspectives PRD

September 2015 / septembre 2015

### Message from the Editors

Welcome to the eighth issue of the ADR Perspectives newsletter.

This issue covers a spectrum of ADR topics from practitioners across the country. Michael Erdle offers practice tips arising out of a case study involving the rules for urgent interim measures contained in the ADR Institute of Canada, Inc.'s new Arbitration Rules. Liz Foster points out the relationship impacts that generally result from a lengthy acrimonious dispute, and her article includes ideas for preventing those consequences. Gavin Giles, Q.C. offers his perspective on the need to think carefully about what an arbitral clause should say, and provides suggestions about some of the topics to be addressed. Phillip J. Scheibel underlines the importance of determining who will be the payer, as a precondition to a successful mediation.

Based on your recent experience or your experience over the years, do you have practical tips for an article to be published in either French or English, about mediation, arbitration, or other forms of ADR? If so, we look forward to your submission.

Happy reading.

Bryan C. Duguid QC, FCI Arb and  
Anne E. Grant, LL.B, LL.M. (ADR), C.Med

[Bryan C. Duguid Q.C., FCI Arb](#) and  
[Anne E. Grant, LL.B, LL.M. \(ADR\), C.Med](#)

### Message des rédacteurs

*Ce numéro couvre un éventail de sujets connexes à la PRD abordés par des professionnels des quatre coins du pays. Michael Erdle offre des trucs pratiques issus d'une étude de cas touchant les règles en matière de mesures provisoires urgentes qui figurent dans la nouvelle mouture des Règles d'arbitrage de l'Institut d'arbitrage et de médiation du Canada, Inc. Liz Foster fait ressortir l'incidence sur les relations qu'a généralement un différend long et acrimonieux, et son article offre des idées pour prévenir de telles conséquences. Gavin Giles, c.r., offre sa perspective sur le besoin de réfléchir soigneusement à ce que doivent contenir les clauses d'arbitrage, et suggère quelques sujets à aborder. Phillip J. Scheibel souligne l'importance de déterminer qui sera le payeur préalablement à une médiation réussie.*

*En fonction de votre expérience récente ou de celle que vous avez gagnée au fil des ans, avez-vous des trucs pratiques qui pourraient paraître dans un article en anglais ou en français et portant sur la médiation, l'arbitrage ou un processus de PRD? Nous avons hâte de voir ce que vous avez à nous soumettre.*

Bonne lecture.

[Bryan C. Duguid c.r., FCI Arb](#) et  
[Anne E. Grant, LL.B, LL.M. \(PRD\), Méd. A](#)